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A PASSION FOR PERFECTION
Najadvarvet grundades 1971 och har under 40 år byggt över 2000 båtar, alla anpas-
sade efter ägarnas behov och önskemål. Med kompromisslös inställning till design 
och konstruktion har Najad blivit ett av seglingsvärldens mest respekterade varu-
märken.

Vi förstår din passion för segling – och denna insikt är viktig i varje detalj på alla 
båtar vi bygger.

Elegant design, tilltalande interiör i kombination med smarta lösningar och funktioner 
ger en svårslagen komfort. 

Design och konstruktion av båtarna sker i nära samarbete mellan Najad, judel/vrolijk 
& co och Håkan Södergren.

Vi bygger alla våra båtar på Henån, Orust och alltid utifrån våra kärnvärden: kund-
nöjdhet, kvalitet, prestanda, säkerhet och sjövärdighet. Vår passion för perfektion 
har renderat i många internationella utmärkelser genom åren.

Die 1971 gegründete Najadvarvet hat in 40 Jahren über 2000 Yachten produziert, 
alle entsprechend den Wünschen und Anprüchen der Kunden. Najad zählt unter 
den Segelyachten seit vielen Jahrzehnten zu den Besten der Welt .

Wir verstehen Ihre Leidenschaft fürs Segeln – und das spürt man bei jedem einzel-
nen Detail der Yachten die wir produzieren.

Elegantes Design sowie ein ausgefeiltes Innendesign in Verbindung mit cleveren 
Lösungen schafft unschlagbaren Komfort.

Beim Design und der Konstruktion arbeiten judel/vrolijk & co, Konstrukteur Håkan 
Södergren und Najad eng zusammen.

Produziert werden alle Najad Segelyachten in Henån auf Orust - immer mit beson-
derem Augenmerk auf Kundenzufriedenheit, Qualität, gute Segeleigenschaften, 
Sicherheit und Seetauglichkeit. Unsere Leidenschaft für Perfektion spiegelt sich im 
Laufe der Jahre in zahlreichen nationalen und internationalen Auszeichnungen 
wieder.

The Najad shipyard was founded in 1971 and has built more than 2000 boats over the 
course of 40 years, all of which have been tailored to the owners’ needs and preferen-
ces. With an uncompromising approach to design and construction, Najad has be-
come one of the most respected brands in the sailing world.

We understand your passion for sailing – and this insight is important in every detail 
of every boat we build.

Elegant design and appealing interiors in combination with smart solutions and 
features provide unbeatable comfort. 

The design and construction of the boats is conducted in close collaboration between 
Najad, judel/vrolijk & co and Håkan Södergren.

All our boats are constructed at Henån, in Orust municipality, and always in line with 
our core values: customer satisfaction, quality, performance, safety and seaworthi-
ness. Our passion for perfection has resulted in a number of international awards over 
the years.



Se fler bilder, ladda ner broschyr, tekniska specifikationer och 
tillbehörsutbud på www.najad.se

Mehr Bilder sowie die Broschüre, technische Details und Zube-
hörangebot finden Sie unter www.najad.se

To view more pictures or download the brochure, technical 
specification and accessories, visit www.najad.se

Najad 370p
NYHET!
Najad 370 Performance kombinerar det senaste inom båtdesign och nytänkande med svensk tradition och kun-
nande. 370p är vacker, styv och välseglande. Den kan seglas med minimal besättning och möter dagens kräsna 
seglares kvalitetskrav. Ett väl tilltaget segelplan och ett snabbt och tryggt skrov gör seglingen till ett nöje, även på 
kappseglingsbanan.

Gennakern fästs i peket som också är försett med praktisk stege för enkel ilandstigning. Akterspegeln är öppen 
för enkel ombordstigning, den kan lätt stängas till med en lucka under segling. 

Du rör dig obehindrat ombord på det rena däcket, flushade skylights, dolda kontrollinor till sittbrunn och ett 
brett skarndäck. 

Stor ratt ger enkel och direkt styrning med fingertoppskänsla. Sittbrunnen är generös och rymmer sex personer 
runt bordet. 

NEUHEIT!
Die Najad 370 Performance vereint die letzten Neuheiten im Bootsdesign mit der hoch geschätzten schwedischen 
Bootsbaukunst und Tradition. Sie kann mit kleinster Crew gesegelt werden  und entspricht dem hohen Qualität-
sanspruch der Segler. Eine gut ausgewogene Segelfläche und der schnelle, sichere Rumpf macht das Segeln zum 
Vergnügen, auch auf Regattakurs.

Am Bugspriet wird nicht nur der Gennaker befestigt, sondern dort befindet sich auch eine praktische Stufe 
zum sicheren An-Land-Gehen. Die offene Lösung des Hecks ermöglicht ein gutes An-Bord-Kommen und kann 
während des Segelns leicht geschlossen werden.

Durch das flache Deck, bündige Skylights, versteckte Leinenführung ins Cockpit sowie ein breites Seitendeck 
kann man sich sicher und ungehindert an Deck bewegen.
Das große Steuer ermöglicht präzises und leichtes Steuern mit Fingerspitzengefühl. Im großzügigen Cockpit kön-
nen bis zu sechs Personen gemütlich um den Tisch herum sitzen.

NEWS!
The Najad 370 Performance combines the latest in boat design and innovation with Swedish tradition and exper-
tise. 370p is beautiful, sturdy and sails well. It can be sailed with minimal crew and satisfies the quality require-
ments of today’s discerning sailors. A generous sail-plan and a quick and safe hull make sailing a pleasure, even 
on the yacht racing circuit.

The gennaker is attatched to the bowsprit, which is also equipped with a handy ladder for easy disembarka-
tion. The stern is open for easy embarkation and can easily be closed with a door while sailing. 
You can move unhindered aboard the clean deck with flushed skylights, hidden control lines to the cockpit and 
wide gunwales. 

The large ship’s wheel provides easy, direct intuitive fingertip control. The cockpit is generous and can accom-
modate six people around the table. 

TECHNICAL INFORMATION

L.o.a 11,30 M

L.w.L 10,58 M

BeaM 3,43 M

Draught 1,85 M

DispLaceMent 6,90 t

Mast height aBove water Line 16.5 M

LeD KeeL 2,60 t (42%)

engine voLvo penta  D1-30, 29 hp saiLDrive

SAIL AREAS

Main saiL 44 M²

seLF-tacKing JiB 30 M²

108% JiB 34 M²

gennaKer 115 M²
spinnaKer 104 M²
Design anD construction håKan söDergren anD naJaD 

Najad 370p  |  54  |  Najad 370p



Se fler bilder, ladda ner broschyr, tekniska specifikationer och 
tillbehörsutbud på www.najad.se 

Mehr Bilder sowie die Broschüre, technische Details und Zube-
hörangebot finden Sie unter www.najad.se

To view more pictures or download the brochure, technical 
specification and accessories, visit www.najad.se

Najad 415p
NYHET!
Eleganta, moderna linjer kombinerar goda segelegenskaper med trygghet, säkerhet och funktion. Resultatet är 
ett brett användningsområde, som ägaren kan anpassa, allteftersom familjen, tiden och intressen förändras. Du 
bestämmer, Najad 415 Performance sätter inte gränserna. 

Du rör dig lätt och obehindrat ombord på ett rent däck, flushade skylights, dolda kontrollinor till sittbrunn och 
breda skarndäck. Peke i fören och en öppning i aktern – som du lätt kan stänga till – gör att du kommer lätt av och 
på båten. Vindruta framför sittbrunn kan fås som tillval. 

Sittbrunnen rymmer 6 personer runt sittbrunnsbordet. Sportig men trygg med förstklassiga segelegenskaper. 
Med samtliga linor, skot och fall dragna till sittbrunnen hanterar du henne enkelt själv med full kontroll. Styr-
ningen med en stor ratt, rullagrade roderlager och ett välbalanserat roder ger dig optimal fingertoppskänsla och 
respons. Dessutom är hon fin som en möbel, vilket syns i alla detaljer och allt träarbete. 
Samtliga kojer är dryga 2 meter långa med god bredd. Dynor och madrasser i högsta kvalité. 

NEUHEIT
Elegante moderne Linien kombinieren gute Segeleigenschaften mit Sicherheit und Funktionalität. Das Resultat bi-
etet ein breites Anwendungsfeld, ganz auf die  Bedürfnisse der Familie, Zeit und Interessen des Eigners angepasst. 
Sie wählen - die Möglichkeiten der Najad 415 Performance sind grenzenlos. 

Leichtes und sicheres Bewegen an Deck ist durch bündige Skylights, versteckte Leinenführung ins Cockpit und 
ein breites Seitendeck gewährleistet.
Bugspriet und ein leicht zu schließendes offenes Heck  ermöglichen ein gutes An- und von-Bord-Kommen. Eine 
Windschutzscheibe vorm Cockpit kann als Extra montiert werden.

Das Cockpit bietet bis zu sechs Personen gemütlich Platz um den Tisch herum. Sportlich und sicher bietet die 
Najad 415p hervorragende Segeleigenschaften. Die Führung aller Leinen, Schoten und Fallen ins Cockpit machen 
sicheres Einhandsegeln vom Cockpit aus möglich. 
Das große Steuerrad, die kugelgelagerte Ruderanlage sowie ein gut balanciertes Ruder gewährleisten eine opti-
male Steuerung der Najad 415p. Außerdem ist sie ein feines Möbelstück, was die zahlreichen Details und deren 
hervorragende Verarbeitung beweisen.
Alle Kojen sind gute zwei Meter lang und ausreichend breit, die Polster und Matrazen sind wie die gesamte Yacht 
von höchster Qualität.

NEWS
Sleek, modern lines combine good sailing qualities with security, safety and functionality. The result is a wide 
range of applications, which the owner can customise as family, time and interests change. You decide, there are 
no limits with the Najad 415 Performance. 

You can easily move unhindered aboard the clean deck with flushed skylights, hidden control lines to the cockpit 
and wide gunwales. The bowsprit in the bow and an opening in the stern - that you can easily close - make it easy to 
embark and disembark the boat. A windscreen for the front of the cockpit is available as an optional extra. 

The cockpit can accommodate six people around the cockpit table. It is sporty but safe with superior sailing 
qualities. With all the lines, sails and ropes accessible from the cockpit you can easily handle her with full con-
trol. The controls, with a large steeringwheel, roller-bearing rudder stock and a well-balanced rudder, provide the 
ultimate intuitive fingertip control and responsiveness. She also boasts beautiful furnishings, visible in all details 
and woodwork. 
All the berths are over 2 metres long and of a good width. Cushions and mattresses are of the highest quality. 
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TECHNICAL INFORMATION

L.o.a 12,61 M

L.w.L 11,3 M

BeaM 3,75 M

Draught 2,07 M

DispLaceMent 8,6 t

Mast height aBove water Line 19.65 M

LeD KeeL 3,55 t (42%)

engine voLvo penta  40 hp saiLDrive

SAIL AREAS

Main saiL 55,3 M²

seLF-tacKing JiB 38,2 M²

Design anD construction håKan söDergren anD naJaD 



TECHNICAL INFORMATION

L.o.a 10.9 M

L.w.L 9.58 M 

BeaM 3.4 M 

Draught (optionaL shaLLow Draught) 1.9 M  (1.7 M)

DispLaceMent 6.9 t

BaLLast 2.3 t

Mast height aBove water Line 16.5 M

engine voLvo penta D1-30s (20 kw) 27 hp

water capacity + hot water BoiLer 250 L + 40 L

FueL capacity 150 L

hoLDing tanK capacity 60 L

SAIL AREAS

cruising 63.8 M²

FuLL Batten Main 36.7 M²

worKing JiB 27.1 M²

Design anD construction judel/vrolijk & co and najad
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Najad 355
Najad 355 är en snabb, säker och bekväm båt med måttliga proportioner, tilltalande kombination av funktion och 
stil, och som alla våra båtar utsökt välgjord. Smala V-formade ingångssektioner föröver och U-formade sektioner 
akteröver ger bra formstabilitet för prestanda på kryss, förträfflig sjöduglighet och snabb segling på undanvind.
En djup aktersittbrunn ger komfort och säkerhet till sjöss med gott om svängrum för effektiv hantering av båten i 
alla slags förhållanden.

Generösa förvaringsutrymmen i sittbrunn och akterspegel, på vardera sidan om ratten finns utrymme att stuva 
fall, skot och trimlinor för praktisk och säkrare förvaring.
Full ståhöjd på de flesta ytor i salong, hytter och toalett. Många förvaringsutrymmen gör det lätt att hålla interiören 
ren och fri. 

Handpolerad mahogny och snickeri i mörkt trä i kontrast för att skapa värme och kvalitet i varje hytt. 
Läderöverklädda handtag, dimmerströmbrytare och självstängande pentrylådor gör att livet ombord får det där 
lilla extra. Allt som allt är 355 ett utmärkt sätt att börja njuta av Najad. 

Die Najad 355 ist ein schnelles, sicheres und komfortables  Boot mit moderaten Maßen. Eine gute Kombination 
aus Funktionalität und Style und wie alle unsere Yachten qualitativ hochwertig. Die schmale V-Form im vorderen 
Bereich sowie der U-förmige Achterbereich geben der Najad 355 ihre gute Formstabilität bei starken Winden ge-
genan, und hervorragende Seetauglichkeit sowie gute Segeleigenschaften mit dem Wind. Im tiefen Achtercockpit 
hat man viel Bewegungsfeiheit und kann das Boot unter allen Bedingungen gut steuern, was sowohl Komfort als 
auch Sicherheit auf See gewährleistet.

In zahlreichen und großzügigen Stauräumen im Cockpit, Heckbereich und auf beiden Seiten des Cockpits 
kann man alle Fallen, Schoten und Trimmleinen sicher und praktisch verstauen.

Mit guter Stehhöhe in den meisten Bereichen unter Deck ist die Najad 355 durch viel nutzbaren Wohn- und 
Stauraum geprägt.  Von Hand poliertes Mahagoni und dunkle Holzdetails schaffen eine warme und hochwer-
tige Atmosphäre in allen Kabinen. Lederbezogene Handläufe, Schalter mit Dimmfunktion und selbstschließende 
Küchenschubladen verleihen dem Leben an Bord das gewisse Extra. Alles in allem ist die 355 ein guter Anfang 
um in den Najad-Genuss zu kommen.

The Najad 355 is a fast, safe and comfortable boat with moderate proportions, an appealing combination of func-
tionality and style, like all our boats, it is exquisitely made. Narrow V-shaped sections at the front and U-shaped 
sections in the aft provide good dimensional stability for performance during upwind, excellent seaworthiness and 
fast sailing downwind.

A deep aft cockpit provides comfort and safety at sea with plenty of room for efficient manoeuvring of the boat 
in all conditions.

There is generous storage space in the cockpit and transom, with space either side of the steeringwheel for 
practical and safe storage to stow ropes, sails and control lines.

There is full standing headroom in most areas of the saloon, cabins and toilets. Ample storage space makes it 
easy to keep the interior clean and tidy. 

Hand-polished mahogany and dark wood joinery contrast to create warmth and quality in each cabin. Leather-
clad handles, dimmer switches and self-closing kitchen drawers give that extra edge to life on board. All in all, the 
355 is an excellent place to begin enjoying Najad! 

8  |  Najad 355
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Najad 410
Najad 410 är stilbildande för Najad. Med sina moderna men ändå välkomponerade linjer sticker hon ut i Najadfamiljen. 

Med en rymlig midskepps sittbrunn, en väl anpassad avrundad vindruta och en allmänt lägre utseendeprofil än 
vissa av våra andra båtar, har Najad 410 exakt samma egenskaper i fråga om komfort, säkerhet och prestanda som 
kunderna kan förvänta sig i alla Najadbåtar.  

Förlängda flushmonterade fönster längs sidan förstärker det långa, eleganta utseendet, och med sitt välbalanserade 
skrov och förträffliga segelegenskaper menar vi att Najad 410 presterar precis så bra som hon ser ut.

Invändigt är layouten rymlig med rejält tilltagna dubbelhytter för- och akteröver, och ett längsgående pentry där 
det finns gott om plats för matlagning. Bord och salong är lätt åtkomliga, och när man äter ute finns nedgångstrappan 
bekvämt nära till hands.
Najad 410 är inte bara en skönhetsdrottning, hon är en ytterst kapabel cruiser för den moderna seglaren. 

Die Najad 410 ist Najads Visitenkarte. Mit ihren modernen und zugleich gut abgestimmten Linien besticht sie innerhalb 
der Najadfamilie.
Mit einem geräumigen zentralen Cockpit, einer abgerundeten Windschutzscheibe und einem insgesamt flacheren Profil 
als einige andere unserer Yachten bietet die Najad 410 den Komfort, die Sicherheit und Leistung, die unsere Kunden 
von allen Najad Segelyachten erwarten können.

Verlängerte und bündig montierte Fenster an den Seiten  erhöhen das lange und elegante Erscheinungsbild. Mit 
dem ausgewogen balancierten Rumpf sowie ihren hervorragenden Segeleigenschaften läuft sie ebenso gut wie sie aus-
sieht.

Das Innenlayout ist geräumig, die Doppelbettkabinen vorne wie auch achtern großzügig gestaltetet, und die lineare 
Bordküche bietet viel Raum zum Kochen. Der Salon und Essbereich sind gut erreichbar und eben, und auch Essen im 
Cockpit ist durch den nahegelegenen Aufgang gut möglich.
Die Najad 410 ist nicht nur eine Schönheitskönigin sondern auch ein überaus schöner Cruiser für den modernen Segler.

The Najad 410 is iconic to Najad. With its modern yet well-composed lines, she stands out in the Najad family. 
With a spacious amidships cockpit, well-adapted rounded windscreen and an overall larger appearance profile 

than some of our other boats, the Najad 410 has exactly the same qualities in terms of comfort, safety and performance 
that customers can expect from all Najad boats.  

Elongated flush-mounted windows along the side reinforce the long, elegant appearance and, with its well-bal-
anced hull and excellent sailing qualities, we believe that the Najad 410’s performance is every bit as good as her looks.

Inside, the layout is spacious with good-sized double cabins fore and aft and a longitudinal galley with plenty of 
room for cooking. The tables and saloon are easily accessible.
The Najad 410 is not only a beauty queen, she is also a very capable cruiser for the modern sailor. 
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TECHNICAL INFORMATION

L.o.a 12.2 M

L.w.L 10.78 M 

BeaM 3.85 M 

Draught (optionaL shaLLow Draught) 2.1 M (1.9 M) 

DispLaceMent 12.2 t

BaLLast 4.0 t

Mast height aBove water Line 18.5 M

engine voLvo penta D2-55s (39 kw) 53 hp

water capacity + hot water BoiLer 610 L + 40 L

FueL capacity 230 L

hoLDing tanK capacity 60 L

SAIL AREAS

cruising 85 M²

FurLing Main 47 M²

worKing JiB 40 M²

Design anD construction judel/vrolijk & co and najad
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Najad 440 AC
Med samma skrov och undervattenskropp som sin Centre Cockpit-syster, är Najad 440 Aft Cockpit en mycket attrak-
tiv båt och anses allmänt som den mer sportiga versionen av de två.
För en entusiastisk besättning är förmodligen det visuellt mest slående inslaget den stora sittbrunnen med dubbla 
styrpeidestaler. Denna generösa sittbrunn har gott om utrymme för aktiv segling och trimning. Med så mycket yta 
tillgänglig är sittbrunnen på samma sätt också en mycket social plats att umgås med familj och vänner. 

Beroende på individuella önskemål kan du som ägare välja invändig layout som bäst tillgodoser dina behov. 
Trehyttslayouten med owners cabin i helbredd föröver är t.ex. populär för stora familjer eller för dem som vill seg-
la med så många gäster som möjligt. Alternativt finns ett trehyttsalternativ med en ”off-watch” koj placerad nära 
nedgångstrappan och extra stort skåputrymme akteröver, som kan passa för de praktiska behoven hos långfärdsseglare. 

Mit gleichem Rumpf und Unterwasserschiff wie ihre Schwester mit zentralem Cockpit ist die Najad 440 Achter 
Cockpit eine sehr attraktive Yacht und gilt allgemein als die sportlicherere Version der beiden. Eine enthusiastische 
Crew schätzt vermutlich ganz besonders das optisch auffallend grosse Cockpit mit den beiden Steuerständen. Das 
großzügige Cockpit bietet sowohl viel Platz für aktives Segeln und Trimmen als auch fürs gemeinschaftliche Beisam-
mensein mit Familie und Freunden.

Ganz den individuellen Kundenwünschen entsprechend kann das Innenlayout den persönlichen Bedürfnissen 
angepasst werden. Das Dreikabinenlayout mit Eignerkabine über die gesamte Breite im Vorschiff z.B. bietet sich für 
Familien oder Segeln mit vielen Gästen an. Alternativ gibt es, den praktischen Bedürfnissen fürs Langstreckensegeln 
angepasst, ein Dreikojenlayout mit am Niedergang plazierter ”off-watch” Koje und extra viel Stauraum.

With the same hull and underwater body as its centre cockpit sister, the Najad 44 Aft Cockpit is a highly attractive 
boat and is generally considered the sportier version of the two.

For an enthusiastic crew the most visually striking element will most likely be the large cockpit with twin steer-
ing pedestals. The generous cockpit has plenty of room for active sailing and manoeuvring. With such ample space 
available, the cockpit is also a very social place to hang out with family and friends. 

Depending on individual preferences, you, as the owner, can choose the interior layout that best meets your 
needs. As an example, the three-cabin layout with the owners’ cabin across the entire width of the bow is a popular 
choice for large families or those who want to sail with as many guests as possible. Alternatively there is a three-
cabin option with an “off-watch” berth situated near the stairs and extra-large cupboard space aft, which may be 
suitable for the practical needs associated with long-distance sailing. 
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TECHNICAL INFORMATION

L.o.a 13.5 M

L.w.L 12.1 M 

BeaM 4.03 M 

Draught (optionaL shaLLow Draught) 2.1 M (1.9 M / 2.4 M)

DispLaceMent 14 t

BaLLast 4.8 t

Mast height aBove water Line 20.5 M

engine voLvo penta D2-75s (53 kw) 72 hp

water capacity + hot water BoiLer 550 L + 40 L

FueL capacity 425 L

hoLDing tanK capacity 2 x 60 L

SAIL AREAS

cruising 97 M²

FurLing Main 51 M²

worKing JiB 44 M²
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Se fler bilder, ladda ner broschyr, tekniska specifikationer och 
tillbehörsutbud på www.najad.se 

Mehr Bilder sowie die Broschüre, technische Details und Zube-
hörangebot finden Sie unter www.najad.se

To view more pictures or download the brochure, technical 
specification and accessories, visit www.najad.se

Najad 440 CC
Najad 440 CC är som alla Najad en mycket sjövärdig, välbyggd, komfortabel 44 fots cruiser som många sett akter-
spegeln på. 440 CC har klassisk, välbeprövad Centre Cockpit-design uppskattad av många långfärdsseglare. 

Perfekt för mindre familjer eller för seglare som då och då seglar med ett annat par. Välutrustat längsgående 
pentry och stort salongsutrymme. Sovavdelningen består huvudsakligen av två stora dubbelhytter, i för respektive 
akter, var och en med stor dubbelkoj och separat toalett med duschkabin.

Die Najad 440 CC ist ein seetauglicher, gut konstruierter 44-Fuss Cruiser dem viele seine herausragenden Segelei-
genschaften bestätigen.

Viele Langstreckensegler schätzen das klassische und bewährte Mittelcockpit-Design der 440 CC.
Sie passt perfekt für kleine Familien oder Paare, die ab und zu mit Gästen segeln. Der lineare Küchenbereich 

ist gut eingerichtet und der Salon bietet viel Platz. In den beiden großzügigen Kabinen, je eine im Vorschiff und 
eine achtern, befinden sich große Doppelbetten sowie Bäder mit Duschkabine und separater Toilette.

The Najad 440 CC is, like all Najads, a highly seaworthy, well-built and comfortable 44-foot cruiser that has left many 
others in its wake. The 440 CC has a classic, tried and tested centre cockpit design that is appreciated by many long-
distance sailors. 

Perfect for smaller families or sailors who occasionally sail with other couples. Well-equipped longitudinal galley 
and a large saloon area. The sleeping quarters essentially consist of two large double cabins, in the fore and aft, each 
with a large double berth and an en-suite bathroom with shower.
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TECHNICAL INFORMATION

L.o.a 13.5 M

L.w.L 12.1 M 

BeaM 4.03 M 

Draught (optionaL shaLLow Draught) 2.1 M (1.9 M / 2.4 M)

DispLaceMent 14 t

BaLLast 4.8 t

Mast height aBove water Line 20.5 M

engine voLvo penta D2-75 (53 kw) 72 hp

water capacity + hot water BoiLer 550 L + 40 L

FueL capacity 425 L

hoLDing tanK capacity 2 x 60 L

SAIL AREAS

cruising 97 M²

FurLing Main 51 M²

worKing JiB 44 M²
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Najad 460
Najad 460 erbjuds med en midskepps sittbrunn och är därför en ultimat cruiser. 460 är utan tvekan en snygg och 
kraftfull worldcruiser i alla avseenden. Sittbrunnen är suveränt skyddad tack vare vindrutan i härdat glas med 
rostfria ramar. 
Med lite mer invändig volym än 440 CC, finns olika alternativ som gör att du som ägare kan specificera den perfekta 
yachten för dina behov.

Flera inredningsalternativ erbjuds till Najad 460. Ett av alternativen erbjuder upp till 6 kojer, bestående av en 
stor owners cabin akteröver och ytterligare två hytter i den främre delen av båten; en dubbel och en med våning-
skojer. För- och akterkabinen har separata toalett- och duschutrymmen.

Die Najad 460 hat ein Mittelcockpit und ist damit der ultimative Cruiser. Die 460 ist Zweifels ohne in jeder Bezie-
hung ein schöner und starker Hochseecruiser. Durch die Windschutzscheibe mit gehärtetem Glas und rostfreiem 
Rahmen sitzt man im Cockpit äußerst geschützt. Im Innenbereich findet man noch etwas mehr Platz als bei der 
440 CC, und beim Layout gibt es mehrere Varianten, wodurch Sie als Eigner die für Sie perfekt passende Auft-
eilung gestalten können.

Zur 460 gibt es unterschiedliche Einrichtungsangebote. Eine mögliche Variante bietet bis zu sechs Kabin-
en, bestehend aus einer komfortablen Eignerkabine über die gesamte Breite im Achterbereich und zwei weitere 
im Vorschiffsbereich mit je zwei Schlafplätzen, eine mit Doppelkoje und eine mit Etagenkojen. Vorschiffs- und 
Achterkabinen haben separate Dusch- und Toilettenbereiche. 

The Najad 460 is available with an amidships cockpit and is therefore the ultimate cruiser. The 460 is undoubt-
edly a stylish and powerful world cruiser in every respect. The cockpit is superbly protected thanks to the wind-
screen made from tempered glass set in stainless steel frames. 

With slightly more interior volume than the 440 CC there are different options available to allow you, as the 
owner, to specify the ideal yacht for your needs.

There are several interior design options available for the Najad 460. One option provides up to 6 berths, con-
sisting of a large owners’ cabin at the aft and a further two cabins in the fore part of the boat: one double and one 
with bunks. The fore and aft cabins have separate toilet and shower areas.

TECHNICAL INFORMATION

L.o.a 13,95 M

L.w.L 11,88 M 

BeaM 4,28 M 

Draught (optionaL shaLLow Draught) 2,15 M  (1,90 M)

DispLaceMent 15,5 t

Mast height aBove water Line 19,80 M

engine voLvo penta D1-30s (20 kw) 27 hp

water capacity 565 L 

FueL capacity 460 L

hoLDing tanK capacity 150 L

SAIL AREAS

FurLing Main 53 M²

worKing JiB 46 M²

Design anD construction judel/vrolijk & co and najad
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Se fler bilder, ladda ner broschyr, tekniska specifikationer och 
tillbehörsutbud på www.najad.se 

Mehr Bilder sowie die Broschüre, technische Details und Zube-
hörangebot finden Sie unter www.najad.se

To view more pictures or download the brochure, technical 
specification and accessories, visit www.najad.se



Se fler bilder, ladda ner broschyr, tekniska specifikationer och 
tillbehörsutbud på www.najad.se 

Mehr Bilder sowie die Broschüre, technische Details und Zube-
hörangebot finden Sie unter www.najad.se

To view more pictures or download the brochure, technical 
specification and accessories, visit www.najad.se

Najad 505
Denna magnifika båt har skapats utifrån våra huvudprinciper för kvalitet, prestanda, säkerhet, komfort och god sjö-
duglighet. Förutom mittsittbrunnslayouten är det nästan inget ”traditionellt” i hela båten. Den smala vattenlinje-
ingången, relativt lodräta fören och de U-formade sektionerna i aktern skapar den prestanda båten är känd för. Under 
skrovet finns en Delta-bulbköl och ett balanserat spadroder utan skeg. Denna dynamiska kombination ger en fantas-
tisk manöverförmåga och seglingsegenskaper i världklass.

Rena öppna däcksytor och fluschade skylights skapar en ren känsla. En känsla som fortsätter nere under däck. 
Inredningen har en ren minimalistisk design med mjuka, gräddvita paneler genomkorsade av traditionell mahogny.
Rymligt salongsutrymme med ett dubbelt längsgående pentry, diskret beläget mer mot den aktre halvan av båten på 
babords sida.

Najad 505 är designad både för långseglande besättningar och för kortare seglatser tack vare de olika inrednings-
alternativ som erbjuds.

Diese prächtige Yacht wurde entsprechend unserem hohen Anspruch an Qualität, hervorragenden Segeleigenschaf-
ten, Sicherheit, Komfort und Hochseetauglichkeit gestaltet. Außer dem Mittelcockpit gibt es auf der gesamten Yacht 
im Grunde nichts ”Traditionelles”. Die schmale Wasserlinie, der verhältnismäßig senkrechte Bug und die U-förmige 
Spantenform achtern verleihen ihr die Segeleigenschaften für die sie bekannt ist. Die Najad 505 verfügt über einen 
deltaförmigen Kiel und ein freihängendes, vorbalanciertes Ruder. Dieser dynamischen Kombination verdankt die 
505 ihre fantastische Manövrierbarkeit und herausragenden Segeleigenschaften.

Die offene Deckslösung und bündigen Skylights schaffen ein  Gefühl von Ruhe und Klarheit. Ein Gefühl das sich 
auch unter Deck fortsetzt. Die Einrichtung ist geprägt von minimalistischem Design mit cremeweißen Elementen 
gepaart mit traditionellem Mahagoni. Ein großzügiger Salon mit doppellinearem Küchenbereich, der an der Back-
bordseite unterhalb des Cockpits liegt, etwas abseits der sozialen Aufenthaltsbereiche. 

Dank der unterschiedlichen Layoutlösungen eignet sich die Najad 505 sowohl für Langstreckentörns als auch für 
kürzere Touren. 

This magnificent boat has been created based on our core principles of quality, performance, safety, comfort and 
excellent seaworthiness. Besides the amidships cockpit layout there is barely anything “traditional” about the boat. 
The narrow water line input, relatively vertical bow and U-shaped sections in the aft generate the performance for 
which the boat is known. A Delta-bulb keel and a balanced spade rudder without skeg can be found under the hull. 
This dynamic combination provides fantastic manoeuvrability and world-class sailing performance.

Clean open deck areas and flushed skylights create a clean feeling. This feeling continues down below deck. The 
interior has a clean, minimalist design with soft, creamy white panels crossed with traditional mahogany. 

There is a spacious saloon area with a double longitudinal kitchenette discreetly located towards the aft half of 
the boat on the port side.

The Najad 505 has been designed for both long-distance crews and shorter trips thanks to the different interior 
options available.   

Najad 505  |  1918  |  Najad 505

TECHNICAL INFORMATION

L.o.a 15.3 M

L.w.L 14.08 M 

BeaM 4.59 M 

Draught (optionaL shaLLow Draught) 2.45 M  (2.1 M)

DispLaceMent 18.9 t

BoLteD KeeL 6.33 t

Mast height aBove water Line 22.7 M

engine voLvo penta D3-110 (78 kw) 107 hp

water capacity + hot water BoiLer 800 L + 40 L

FueL capacity 720 L

hoLDing tanK capacity 240 L

SAIL AREAS

cruising 125 M²

FurLing Main 71 M²

worKing JiB 106% 54.5 M²

optionaL FurLing genoa 135% 77 M²

optionaL spinnaKer 190 M²
optionaL asyMMetricaL spinnaKer 180 M²
optionaL cutter JiB 52 M²
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Se fler bilder, ladda ner broschyr, tekniska specifikationer och 
tillbehörsutbud på www.najad.se 

Mehr Bilder sowie die Broschüre, technische Details und Zube-
hörangebot finden Sie unter www.najad.se

To view more pictures or download the brochure, technical 
specification and accessories, visit www.najad.se

Najad 570
Najad 570 är en yacht i världsklass oavsett hur man mäter, den kombinerar både tidsenliga och traditionella 
värden. Superba seglingsegenskaper kombineras med enkel hantering av två mans besättning. Najad 570 är den 
perfekta worldcruisern. Relativ teknisk enkelhet gör att service och underhåll kan utföras över hela världen.

Najads design och konstruktion är uppenbar var man än tittar. Ordentligt med omtanke i fråga om ergonomi 
och funktionalitet. Najad 570 har en storlek som imponerar från alla vinklar, från de tonade svepande däcksalongs-
rutorna och de stora öppna däcksytorna till den helt skyddade sittbrunnen med dubbla styrpeidestaler.  

Under däck ligger tonvikten på naturligt ljus, gott om vardagsutrymmen och luxuös komfort. Interiördesignen 
innefattar stora fönster i däckhus och skrov, den invändiga finishen på snickeri och hantverk är typisk för Najad 
– praktiskt och storartat hantverk på alla nivåer.

Med sin möjlighet för varje båtägare att anpassa interiören i hög grad, är Najad 570 en perfekt blandning av 
beprövad och pålitlig teknik. Genomtänkt och ibland radikal design – en äkta Najad.

Die Najad 570 ist in jeder Beziehung eine Weltklasseyacht, die zeitgenössische mit traditionellen Werten auf ver-
blüffende Art und Weise miteinander verbindet. Hervorragende Segeleigenschaften kombiniert mit einfacher 
Handhabung für eine zweiköpfige Crew gepaart mit technischer Klarheit ermöglicht Service und Wartung weltweit 
– ein perfekter globaler Cruiser also.

Bei Konstruktion und Design spielt sowohl der praktische als auch der ergonomische Aspekt bei Najad immer 
eine primäre Rolle. Die Größe und Majestetik der Najad 570 beeindruckt aus allen Blickwinkeln. Von den schönen, 
getönten Deckshausscheiben und dem großzügigen freien Deck bis zum geschützten Cockpit mit zwei Steuerständen. 

Unter Deck beeindruckt das natürliche Licht, viel Bewegungsfeiheit sowie der hohe Standart. Das imposante 
Innendesign mit viel Lichteinfall durch große Fenster im Deckshaus und Rumpf sowie das von Najad bekannte 
außergewöhnliche Finish an allen handwerklichen und technischen Teilen garantieren die hervorragenden Boots-
bauer und Tischler der Werft.

Mit der Möglichkeit in vielen Bereichen auf die speziellen Kundenwünsche eingzugehen ist die Najad 570 eine 
geniale Mischung aus geprüfter und zuverlässiger Technik verpackt in ein durchdachtes, zuweilen innovatives 
Design – eine echte Najad eben.

The Najad 570 is a world-class yacht by any measure, combining both modern and traditional values. Superb sail-
ing qualities are combined with easy manoeuvring by a two-man crew. The Najad 570 is the perfect world cruiser. 
Relatively simple technology means that service and maintenance can be performed anywhere in the world.

Najad’s design and construction is evident wherever you look. There is thorough design in terms of ergonomics 
and functionality. The Najad 570 is of an impressive scale from all angles, from the tinted, sweeping, deck saloon 
windows and the large open deck areas to the fully enclosed cockpit with twin steering pedestals.  

Below deck the emphasis is on natural light, ample living space and luxurious comfort. The cutting-edge inte-
rior design incorporates large windows in the deckhouse and hull, the interior finish of joinery and craftsmanship 
is typical of Najad - practical and magnificent craftsmanship at all levels.

With its possibilities for every boat owner to extensively customise the interior, the Najad 570 is the perfect 
blend of proven and reliable technology. The design is well thought out and sometimes radical - a genuine Najad.
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TECHNICAL INFORMATION

L.o.a 17.5 M

L.w.L 16.55 M 

BeaM 5.05 M 

Draught (optionaL shaLLow Draught) 2.7 M (2.1 M)

DispLaceMent 26 t

Mast height aBove water Line 27 M

engine voLvo penta D4-180 (128 kw) 174 hp

water capacity + hot water BoiLer 800 L + 75 L

FueL capacity 1200 L

hoLDing tanK capacity 140 L

SAIL AREAS

cruising 164 M²

FurLing Main 90 M²

worKing JiB 106% 72 M²
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•Full service boatyard, winter storage, berthing 
at our marina, on-spot-service during summer

•Reconditioning and repairs of all types of boats,
  our speciality is Najad, Hallberg-Rassy, Malö and Forgus
•Marina with 40 tons capacity and hostel
•Aftermarket sales for Najad boats built 1971-2011
•All kinds of insurance repairs
 

+46 (0)304 36 000, info@oys.se, www.oys.se

Orust Yacht Service is a full service boatyard in Henån with storage halls, repair facilities and a 
private marina. Our 20 service technicians, carpenters and plastic specialists have over 520 
years of combined experience. We are at your service and will take care of your boat as per 

your demand. Upon inquiry, please contact jimmy@oys.se or claes@oys.se
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Najad AB, Varvsvägen 1, SE-473 31 Henån, Sweden. +46(0)304 30800. info@najad.se. www.najad.se 


